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Кантона Сарајево
                                                             
                                                             
                                                             
                                                             

                                                  Вриједи
изговорена ријеч

 Даме и господо,

Организовати  међународну  пословну  конференцију  усред
предизборне кампање и пред саме изборе је храбар и визионарски
потез.

Храбар је зато што се супротставља доминантној етноцентричној,
назадној реторици подјела; реторици ревизионизма, национализма
и  страха;  реторици  која  будућност  осуђује  на  трагедију
прошлости.

Визионарски  је  зато  што  позива  на  повезаност,  сарадњу,
партнерство  и  заједништво;  обећава  напредак  и  просперитет;
нада се и очекује бољу будућност за све.

Пут који сте изабрали нема алтернативе. Као никада до сада,
овој земљи је потребна политичка катарза и економски напредак.
А пословна заједница, са својом улогом једног од погонских
мотора напретка и просперитета, може и треба да буде дио те
промјене.

Сарајево је главни град Босне и Херцеговине и њен политички,
административни, економски, финансијски, образовни и културни

https://www.ohr.int/%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d0%b0/
https://www.ohr.int/%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d0%b0/


центар.  Сарајево  је  такође  и  мјесто  сусрета  различитих
цивилизација, раскрсница на којој се сусрећу и заједно живе
традиција и модерни живот, мјесто на коме људи желе да живе и
раде.

С обзиром да, од свих кантона у Федерацији, има највећи број
фирми по глави становника, Кантон Сарајево такође се афирмисао
као добро мјесто у коме и са којим се може пословати. Његов
потенцијал за развој и прилике које он пружа, укључујући и
географски положај и близину тржишта Европске уније, природне
ресурсе, образовану и квалификовану радну снагу, укључујући и
ону у стратешким гранама привреде, савремен правни систем,
функционалну транспортну инфраструктуру, и више  – све то чини
ово мјесто јединственим и нуди гаранцију поврата инвестираног
новца.

Ово је већ препознала и моја земља – Аустрија – која је један
од најзначајнијих партнера Босне и Херцеговине у погледу обима
улагања  и  трговинске  размјене  са  БиХ.  Са  удјелом  од  15%,
Аустрија је друга по броју инвеститора у Босни и Херцеговини,
одмах иза Њемачке. Аустрија је и једна од водећих земаља када
је ријеч о улагањима у БиХ. Укупан износ аустријских улагања у
Босни и Херцеговини у послијератном периоду износи више од 1,3
милијарде  евра.  Уз  то,  Аустрија  и  Босна  и  Херцеговина
развијају  добре  трговинске  односе  на  обострану  корист:
трговински баланс БиХ са Аустријом у 2017. години износио је
100.29 %.

Овај једноставни примјер показује да Кантон Сарајево – и БиХ
генерално – имају не само потенцијал да привуку инвеститоре
него и да раде како би обезбиједили предности и користи за
предузећа која су ушла на ово тржиште.

Међутим, развојне шансе саме по себи нису довољне. Политички
стабилно окружење увијек је било од суштинског значаја за
пословање, а тако је и данас. Институционална стабилност и
ефикасност, владавина права, борба против корупције и стално
опредјељење  за  провођење  реформи  заједнички  креирају  оквир



који  погодује  развоју  здраве  економије.  На  крају  крајева,
здрава  економија  је  потребна  и  за  настојања  Босне  и
Херцеговине да задржи свој највећи капитал, а гледано из угла
пословања, тај капитал су, поред инвестиција, и талентовани
грађани Босне и Херцеговине.

Из тог разлога вријеме одржавање ове конференције представља и
јединствену прилику: прилику за све нас да изразимо своја
очекивања  –  која  са  правом  имамо  –  да  ће  се  политичари
фокусирати  на  стварање  стабилнијег  окружења  потребног  за
успјешно развијање пословања и људских потенцијала. Ова порука
је данас значајнија него икада, јер је ово вријеме у којем
велики број политичара превише пажње придаје питањима која
дијеле људе.

Уз  искрене  честитке  организаторима  који  су  препознали  ову
шансу, желим свима успјешну конференцију.

 

Хвала.

 


